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Goedenavond, voorzitter, raadsleden en inwoners van Westervoort, zowel aanwezig op de 
publiek tribune als thuis. 
 

Voorzitter, 
 

De Algemene Beschouwingen 2019 van D66 heeft als titel meegekregen: Hoe zorgen we 
ervoor dat de leefbaarheid voor inwoners en ondernemers verbeterd? 
 

Ik ga eerst in op een paar algemene zaken, daarna wil ik op basis van de voor D66 
belangrijkste onderwerpen voor aankomende jaren antwoord geven op deze vraag  

 
Allereerst wil ik complimenten geven aan de ambtenaren en de griffie voor de 
ondersteuning in het afgelopen jaar. Voor hen was het een complex jaar waarin 1stroom zijn 
vorm kreeg en de griffie een nieuwe griffier. 
De fusie leidde tot veranderingen in werkzaamheden en is niet zonder problemen verlopen. 
Met name de achterstand bij de afdeling financiën heeft ertoe geleid dat Westervoort de 
eindjaarrekening van 2018 niet op tijd kan indienen.  
De fusie heeft als doel dat we voorbereid zijn op de veranderingen van de aankomende jaren 
waarin Westervoort zelfstandig maar toch krachtig kan blijven functioneren en de 
dienstverlening naar de inwoners verbeterd. Vanuit D66 zullen we dan ook de 
dienstverlening blijven monitoren en we verwachten dat het aankomend jaar de processen 
en werkzaamheden van de financiële afdeling weer tijdig en kwalitatief goed verlopen. 
 
Voorzitter, 
Misten we vorig jaar in de voorjaarsnota nog de voortgang van de doelstellingen van het 
huidige begrotingsjaar en de prestatie-indicatoren. In deze raad hebben we net de 
indicatoren vastgesteld voor het aankomend jaar. D66 gaat er dan ook vanuit de indicatoren 
in de programma begroting van 2020 zijn opgenomen, zodat we de resultaten van 2020 
kunnen blijven monitoren. 
 

De meicirculaire laat een positief beeld zien. Een onderdeel van de meicirculaire zijn de extra 
middelen voor de jeugdhulp die we ontvangen. Hierdoor is de begroting ook in 2020 positief.  
 
 
Voorzitter,  
Dit is het eerste jaar dat de programmabegroting gestoeld is op het coalitieakkoord 2018-
2022. D66 kan zich vinden in deze begroting, we zien een groot aantal onderwerpen van 
onze verkiezingsbeloften terug. Een aantal amendementen en moties zullen we 
ondersteunen, omdat deze de kwaliteit in Westervoort nog verder zal verhogen. Daarnaast 
komen we zelf ook met een amendement. Ik zal deze verderop in onze Algemene 
beschouwingen toelichten 
 
Ik bespreek nu de voor D66 belangrijke onderwerpen voor de aankomende jaren; 
leefomgeving, participatie en economie. 
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Leefbaarheid: 
Als wij vanuit D66 met inwoners spreken, is de leefbaarheid meestal het belangrijkste 
thema. Een verzorgd Westervoort met groen, waar het fijn is om te wonen en om te 
winkelen. Ik heb veel complimenten gehoord over de bomen op de Brugweg. Vanuit D66 
vinden we dan ook dat we moeten blijven investeren in het onderhoud van groen en 
aandacht moeten hebben voor de biodiversiteit. 
De Wyborgh is voor veel mensen een zorg. Er staat een redelijk aantal winkels leeg, ook al is 
dit niet anders dan in vergelijkbare plaatsen als Westervoort. De inwoners van Westervoort 
vinden dit afbreuk doen aan het Winkelcentrum en hun leefgenot in Westervoort. D66 
steunt daarom het initiatief om voor de leegstand gebruik te maken van de 
voorzienbaarheid en van een aantal winkelpanden de bestemming te wijzigen in woningen. 
Hierdoor neemt de leegstand af, krijgt het winkelcentrum weer een beter aanzicht en extra 
klanten voor de Wyborgh. 
We ondersteunen ook, zoals we tijdens de verkiezingen in 2018 al hebben aangegeven, de 
herinrichting van het Wyborgh/dorpsplein, zodat het aantrekkelijker is om daar te verblijven. 
We vragen de wethouder daarbij aandacht te hebben voor de vergroening en biodiversiteit. 
 
Westervoort is in de jaren zeventig en tachtig een groeikern geweest. 
De wijk de Mosterdhof is de eerste nieuwbouwwijk die in de jaren zeventig is opgeleverd en 
heeft nu behoefte aan een onderhoudsslag. D66 juicht de initiatieven toe die de inwoners 
met ondersteuning van de gemeente willen gaan uitvoeren beschreven in het plan Mooi 
Mosterdhof! We staan dan ook volledig achter het bedrag wat hiervoor is gebudgetteerd. 
Op basis van een evaluatie kunnen de ervaringen vanuit de Mosterdhof worden ingezet voor 
de wijken die hierna aangepakt gaan worden. 
 
Participatie 
D66 kan zich vinden in de doelstelling: Een vitale samenleving en een leefbare omgeving 
waardoor onze bewoners zo zelfstandig mogelijk kunnen leven. Uit gesprekken blijkt dat 
inwoners gelukkig zijn waardoor hun zelfredzaamheid zo groot mogelijk is. Participatie in de 
maatschappij is dan ook van groot belang. Werk zorgt hierbij voor preventieve 
armoedebestrijding en zelfredzaamheid. 
 
Een goed voorbeeld van investeringen t.b.v. de participatie is de inzet op inwoners met grote 
afstand op de arbeidsmarkt. We vinden de aanpak van de RSD die hier meer de rol van een 
netwerkorganisatie inneemt positief. Het vergroot de eigenwaarde, zelfredzaamheid en 
eigen regie van inwoners die nu nog een grote afstand tot de arbeidsmarkt hebben, wat D66 
belangrijk vindt.  
Als werk niet mogelijk is kan vrijwilligerswerk of dagbesteding de participatie in de 
maatschappij ook verhogen. Op deze twee laatste aspecten zou het Deltahuis een grotere 
rol mogen spelen van D66. Hoe ziet de wethouder dit? 
Naast het meedoen in de maatschappij, vindt D66 de vroegsignalering op schulden 
belangrijk, om ervoor te zorgen dat inwoners niet zulke hoge schulden krijgen en lange tijd in 
armoede moeten leven. D66 is dan ook blij met de extra gelden die het college hiervoor vrij 
wil maken. 
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Om de zelfredzaamheid te vergroten is sport ook een middel, naast het feit dat het gezond 
is. We ondersteunen daarom het sportakkoord. 
 
 
Economie 
D66 heeft in haar verkiezingsprogramma aangegeven dat ze het belangrijk vindt dat de in 
Westervoort gevestigde ondernemers o.a op het Ambacht worden gefaciliteerd m.b.t. het 
verduurzamen van hun bedrijf. De mogelijkheden die er nu zijn voor de ondernemers zoals 
de Groene Alliantie werpt allerlei drempels op, omdat ondernemers ten eerste lid moeten 
worden van de Groene Alliantie bv regie op eigen energie, inclusief contributie en inzicht 
moet geven in al hun energiekosten voordat er een adviseur langs komt. D66 dient daarom 
een amendement in dat de gemeente Westervoort een onafhankelijke adviseur inhuurt die 
alle in Westervoort gevestigde ondernemers adviseert over en helpt bij de uitvoering van de 
te nemen duurzame maatregelen. 
 
D66 vindt de Westervoortse en Liemerse economische visie belangrijk, omdat we ons zo 
kunnen profileren ten opzichte van Arnhem en Nijmegen voor de voor de Liemers 
belangrijke economische ontwikkelingen. Ik vraag het college daarom de ondernemers te 
ondersteunen bij de uitvoering van deze economische visies. 
 
Als laatste willen we de wethouder een compliment geven voor de revitalisering van het 
Ambacht, wat samen met de ondernemers is uitgevoerd. Wij gaan ervan uit dat de 
samenwerking mbt uitvoeren van de economische visie op dezelfde constructieve manier 
verloopt. 
 
Tijdens het opstellen van deze Algemene Beschouwingen kijk ik vooruit op de aankomende 
jaren. En ik merk dat ik ook dit jaar weer positief ben. Het college anticipeert op de vragen 
van de inwoners en ondernemers. Met als doel de leefbaarheid van onze gemeente, 
inwoners en ondernemers te verbeteren en om voorbereid te zijn op de jaren na 2020. 
 
 
 

Monique Abbink en Patty Sterenberg 

Raadsleden D66 Westervoort 
 

 


